

Friends of a Free Iran

The European Parliament
Rue Wiertz
B-1047
Brussels



29.11.2006

Dear colleagues,

I have come across, as you might have been, with a well-orchestrated propaganda and disinformation campaign by the Iranian regime primarily aimed at tarnishing the image of the main Iranian resistance movement, the National Council of Resistance of Iran and its affiliated organizations, such as the People's Mojahedin (PMOI).

This campaign inevitably reminds me of what Hitler's propaganda minister, Josef Goebbles, said once, "Tell a lie that is big enough and repeat it often enough, and the whole world will believe it."

Once my efforts on behalf of the resistance movement became public, I began to receive dozens of dubious letters from unknown individuals who claimed to be opposed to the regime, but also criticized the Mojahedin. It did not work. The next stage was somehow more sophisticated. This time it was not the Iranian regime or unknown individuals, but people who claimed to be former members of the organization, whose aim was, to put it bluntly, justifying the crimes committed by the terrorist regime ruling Iran.

I also received some very slick booklets that had the appearance of being published by genuine cultural associations. But, after reading through them, I could easily discern that the Iranian Ministry of Intelligence and Security (MOIS) was hiding behind all the glossy pages. I have gone through all the allegations such as "terrorism," "attacking civilians," "imprisonment of dissidents," "cult-like behavior," and a great deal more. I have seen no merit in these allegations.

This propaganda campaign is not lost to European security services either.

German Security Service, the Office for the Protection of the Constitution (BfV), wrote in its annual 2005 report, "Iran's Ministry of Intelligence and Security (MOIS) has several opposition groups under surveillance in Europe. Particularly the People's Mojahedin Organization of Iran (PMOI) and the National Council of Resistance of Iran (NCRI) are the focus of MOIS's attention. For collecting information and spying activities, Iran's intelligence service (MOIS) uses a network of agents who have defected from these organizations. The agents are invited to travel to Iran for briefings."



In an earlier report in 1999, BfV wrote that the Iranian Resistance "continued to be the focus of the intelligence interest of the Iranian intelligence service... In its fight against the Iranian opposition-in-exile, VEVAK [MOIS] makes use of so-called "cultural associations". These are cover organizations founded as directed by VEVAK and acting in accordance with Iran's interests and wishes. In addition, the Iranian service initiates anti-MEK [PMOI] publications which in part are published by former MEK activists and have the aim of persuading the readers of these publications to turn their backs upon this organization."

The Dutch Security Service, AIVD also wrote, "The Iranian Ministry of Intelligence tries to gather information on the Mojahedin through its members and ex-members as much as possible. Intelligence Ministry officers are instructed to spread negative information against the People's Mojahedin Organization (and its members)."

Against this backdrop, I would like to briefly unmask one of the most notorious of these agents, who are the ringleaders of the MOIS campaign of demonizing the resistance.

Karim Haqi

Karim Haqi has been collaborating with the Iranian Ministry of Intelligence and Security (MOIS) since 1995.

In the spring of 1995, four years after having no contact with the PMOI, he claimed that he had been imprisoned and tortured by the PMOI in Iraq and began to churn out a variety of allegations. In late 1996, Haqi and a number of MOIS operatives went to see the United Nations Human Rights Commission's Special Representative, Prof. Maurice Danby Copithorne, in Geneva and claimed that they had been imprisoned and tortured by the PMOI. They unsuccessfully tried to convince him to devote part of his report to the violations of human rights by the PMOI.

Haqi operates out of an outfit called "Payvand". His extensive contacts with the MOIS even drew attention from the Dutch internal security service. They interrogated him on several occasions and warned him about his contacts with and receiving money from the MOIS. Haqi describes one such encounter in his publication, Peyvand : "On Tuesday, 1 February 2000, around 4:30 pm, a Dutch undercover security agent came to my residence in the Elst Township... After reading a list of names, the agent added: 'All of you have ties with the Iranian regime and have formed a large network...' He added: 'We have sufficient information that you have ties with the [Iranian] regime and it [the regime] pays for your publication... It would suit you better to stop this kind of work and go after your normal business and think about the future of your children' ."

Other well-known operatives of the MOIS in Europe are Massoud Khodabandeh, who, along with his British wife, Anne Singleton, runs a website called Iran-Interlink, Hadi Shams Haeri, Jaafar Baghal-Nejad, Behzad Alishahi, Nowrouz-Ali Rezvani, Massoud Tayebi and Jamshid Tahmasbi.



As for the specific allegations of Mojahedin mistreating their "disaffected" members, I and another colleague in the European Parliament, André Brie from Germany, went to Camp Ashraf, accompanied by a British lawyer, Azadeh Zabeti, in summer of 2005.

We investigated all of the allegations in this regard, which were also raised in a report by Human Rights Watch. We found absolutely no truth in those allegations. We published the results of our thorough investigation in a book entitled, "The Iranian Mojahedin: Mission Report." <http://www.paulocasaca.net/PMOI-EN/index.htm>

Sincerely,

Paulo Casaca MEP

Co-Chair, Friends of a Free Iran

European Parliament

Brussels

Amis d'un Iran libre

Le Parlement européen
Rue Wiertz
B-1047
Belgique



29.11.2006

Chers Collègues,

J'ai été confronté, comme vous l'avez peut-être été, à une propagande bien orchestrée et une campagne de désinformation du régime iranien, visant avant tout à ternir l'image du principal mouvement de résistance iranienne, le Conseil national de la résistance iranienne, et ses organisations affiliées, telles que l'Organisation des Moudjahiddines du peuple iranien (OMPI).

Cette campagne me rappelle inévitablement ce que le ministre de la propagande de Hitler, Josef Goebbels, a dit une fois : "Dis un mensonge assez gros et répète le assez souvent et le monde entier le croira".

Lorsque mes efforts pour le compte du mouvement de la résistance sont devenus publics, j'ai commencé à recevoir des douzaines de lettres douteuses d'inconnus qui prétendaient être opposés au régime, mais critiquaient aussi l'OMPI. Cela n'a pas marché. L'étape suivante a été un peu plus raffinée. Cette fois-ci, ce n'était pas le régime iranien ni des inconnus, mais des gens qui prétendaient être d'anciens membres de l'organisation et avaient pour but, pour le dire sans ménagement, de justifier les crimes commis par le régime terroriste dirigeant l'Iran.

J'ai reçu aussi certaines brochures très luxueuses qui semblaient avoir été publiées par d'authentiques associations culturelles. Mais, après les avoir lues, je pouvais facilement discerner que le ministère iranien de l'Information et de la Sécurité (MOIS) se dissimulait derrière toutes les pages glacées. J'ai examiné toutes les allégations telles que "terrorisme", "attaque de civils", "emprisonnement de dissidents", "comportement culte", et bien d'autres encore. Je n'ai trouvé aucun fond dans ces allégations.

Cette campagne de propagande n'est pas perdue non plus pour les services européens de sécurité.

Le service allemand de sécurité, Office de protection de la Constitution (BfV), a écrit dans son rapport annuel 2005 "Le ministère iranien de l'Information et de la Sécurité (MOIS) a plusieurs groupes d'opposition sous surveillance en Europe. L'Organisation des Moudjahiddines du peuple iranien (OMPI) et le Conseil national de la résistance iranienne (CNRI) font particulièrement l'objet de l'attention du MOIS. Pour recueillir des informations et espionner les activités, le ministère iranien de l'Information et de la Sécurité (MOIS) se sert d'un réseau d'agents qui ont quitté ces organisations. Ces agents sont invités à venir en Iran pour des briefings."

Dans un rapport antérieur en 1999, l'Office de protection de la Constitution (BfV) a écrit que la résistance iranienne "a continué à être le centre d'intérêt du ministère iranien de l'Information et de la Sécurité ... Dans sa lutte contre l'opposition iranienne en exil, le VEVAK [MOIS] se sert de soi-disant "associations culturelles". Il s'agit d'organisations de couverture fondées sur instructions du VEVAK et agissant conformément aux intérêts et désirs de l'Iran. En outre, le service iranien effectue des publications anti-MEK [OMPI] qui sont publiées en partie par d'anciens activistes du MEK et ont pour but de persuader les lecteurs de ces publications de tourner le dos à cette organisation."

Le service néerlandais de sécurité, AIVD, a écrit aussi "Le ministère iranien de l'Information tente de recueillir des informations autant que possible sur l'OMPI par l'intermédiaire de ses membres et anciens membres. Les membres de ce ministère ont pour instruction de répandre des informations négatives contre l'Organisation des Moudjahiddines du peuple (et ses membres).

Sur cette toile de fond, je tiens à démasquer brièvement l'un des plus notoires de ces agents qui sont les meneurs de la campagne du MOIS pour diaboliser la résistance.

Karim Haqi

Karim Haqi collabore avec le ministère iranien de l'Information et de la Sécurité (MOIS) depuis 1995.

Au printemps 1995, après quatre ans sans contact avec l'OMPI, il a prétendu qu'il avait été emprisonné et torturé par l'OMPI en Iraq et a commencé à émettre de nombreuses allégations. Fin 1996, Haqi et plusieurs agents en fonction du MOIS sont allés voir le représentant spécial de la Commission des Nations Unies pour les droits de l'homme, le Professeur Maurice Danby Copithorne, à Genève et ont prétendu avoir été emprisonnés et torturés par l'OMPI. Ils ont tenté sans succès de la convaincre de consacrer une partie de son rapport aux violations des droits de l'homme par l'OMPI.

Haqi opère par une équipe appelée "Payvand". Ses larges contacts avec le MOIS ont même attiré l'attention du service néerlandais de sécurité intérieure. Ce service l'a interrogé en plusieurs occasions et lui a déconseillé de maintenir ses contacts avec le MOIS et de recevoir des fonds de celui-ci. Haqi raconte l'une de ces rencontres dans sa publication, Peyvand : "Le mardi 1^{er} février 2000, vers 16 h 30, un agent secret néerlandais est venu à ma résidence à Elst Township .. Après avoir lu une liste de noms, cet agent a ajouté : "Vous avez tous des liens avec le régime iranien et vous avez constitué un vaste réseau..." Il a ajouté : "Nous avons suffisamment d'informations indiquant que vous avez des liens avec le régime [iranien] et qu'il [le régime] paye votre publication ... Ce serait préférable que vous cessiez ce type de travail et que vous occupiez de vos affaires normales et pensiez à l'avenir de vos enfants."



D'autres agents bien connus du MOIS en Europe sont Massoud Khodabandeh qui, avec son épouse britannique, Anne Singleton, a un site Internet appelé Iran-Interlink, Hadi Shams Haeri, Jaafar Baghal-Nejad, Behzad Alishahi, Nowrouz-Ali Rezvani, Massoud Tayebi et Jamshid Tahmasbi.

En ce qui concerne les allégations selon lesquelles les Moudjahiddines maltraitent leurs membres "mécontents", nous sommes allés, moi-même et un autre collègue du Parlement européen, André Brie d'Allemagne, au Camp d'Ashraf, accompagnés d'un avocat britannique, Azadeh Zabeti, en été 2005.

Nous avons investigué sur toutes les allégations à ce égard, qui ont été émises aussi dans un rapport établi par l'Observatoire des droits de l'homme. Nous n'avons trouvé absolument vérité dans ces allégations. Nous avons publié les résultats de notre minutieuse investigation dans un ouvrage intitulé "Le Moudjahidine iranien : Rapport de mission." <http://www.paulocasaca.net/PMOI-EN/index.htm>

Sincères salutations.

